
EKONOMSKI IN TEHNOLOŠKI PRESEŽKI DELAVCEV V OBČINI

So, ali jih ni?!
V zadnjem času postaja v sredstvih javnega obveščanja zelo aktu-

alno vprašanje presežkov delavcev. Anketa med organizacijami zdru-
ženega dela v naši občini daje rezultate, ki precej odstopajo od
splošnih ocen.

Med različnimi ocenami pre-
sežkov delavcev v Sloveniji se
najbolj pesimistične gibljejo tudi
do 30 odstotkov vseh zaposle-
nih. Da bi kolikor toliko realno
ocenili stanje na tem področju
v gospodarstvu občine Ljubljana
Moste-Polje, so v občinskem ko-
miteju za druž&eno planiranje že
ob pripravi Resolucije za leto
1989 opozarjali planerje v orga-
nizacijah združenega dela na ta
problem, vendar je bil odziv ši-
bak. Zato so v komiteju ob pri-

pravi devet mesečnih poslovnih
poročil posredovali v gospodar-
ske organizacije vprašalnik, ki je
vseboval tudi problematiko prc-
sežkov delavcev. Predvsem nas
je zanimalo, kje in v kakšnem
obsegu jih pričakujejo in kako jih
nameravajo reševati.

Kezultati so jtaslednji: od 70
poslovnih poročil, ki so prispela
ob določenem toku, je na vpra-
šanja o presežkih delavcev odgo-
vorilo le 13 OZD ali 18,6 od-
stotka. Od teh 13 OZD jih

7 v bližnji prihodnosti ne priča-
kuje viškov delovne sile, tako da
le 6 OZD ali 8,6 odstotka ome-
nja piesežke kot dejstvo v svoji
orgaaizaciji. Najbolj pereč po
obsegu je ta probtem v Papirnici
Vevče, ostale organizacije pa ga
rešujejo bodisi s prerazporedi-
tvijo delavcev bodisi z aaravno
fluktuacijo.

Glede na navedeno bi lahko
sklepali, da v gospodarstvu ob-
čine z oziroma na njegovo struk-
turo in tržne perspektive v pri-
hodnosti ni pričakovati preseže-
kov delavcev v večjem obsegu.
Seveda pa lahko škicp^iao iodi
drugače - da v gospodarstvu
niso dovolj realno oceniii stanja
in perspektiv, kar pomeni, da bi
jih eventualen pojav presežkov
delavcev presenetil in bi nanj

težje reagirali, kot če bi bili nanj
pripravljeni. Ob tem naj pripom-«
nimo, da je bil v letošnjem letu«
pri Iz-vršnem svetu občine fonni-
ran strokovni tim, ki je izdelal
nalogo »Reševanje tehnoloških
in ekonomskih presežkov delav-
cev v Papirnici Vevče«. Glede
na to, da je bil v tej nalogi po-
stopkovno opredeljen tako način
ugotavljanja kot razreševanja
presežkov delavcev, je bil elabo-
rat posredovan vsem OZD ob-
čine Ljubljana Moste-Polje
v pomoč pri njihovem delu. Ak-
cijo razreševanja tehnoloških in
ekonotmskih presežkov v moš-
čanskii občini bo Izvršni svet ob-
čine o>b sodelovan/u strokovnega
tima oadaljevai, vendar pa bo aa
konlcrelnih primerih hkrati tudi
ugotawljal, kaj so v posamezni
OZD 'V preteklosti že sami nare-
dili.
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